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Z  A  P  I  S  N  I  K 

sestanka v zvezi z nameravanim preoblikovanjem pošt Grahovo ob Bači, Podbrdo in Slap ob 

Idrijci, ki je bil v četrtek 9. 1. 2015 ob 16.00 uri v veliki sejni sobi Občine Tolmin  

 

 

 

Na sestanku so bili prisotni:  

PREDSEDNIKI KS: Tomaž Štenkler (KS Podbrdo), Marko Rušič (KS Slap ob Idrijci), Erik Gruden 

(KS Dolenja Trebuša), Gregor Lapanja (KS Šentviška Gora), Maja Laharnar (KS Ponikve), Miha 

Laharnar (KS Pečine), Stanislav Šorli (KS Grahovo ob Bači), Stane Božič (KS Hudajužna – Obloke), 

Ivan Kemperle (KS Ruta Grant), Franc Peternelj (KS Stržišče);  
ČLANI OBČINSKEGA SVETA: Ernest Kemperle, Drago Rijavec, Karlo Laharnar, Dejan Testen; 

PREDSTAVNIKI POŠTE SLOVENIJE: Franc Gorup, Bojan Radinja;  

OBČINA TOLMIN: Davorin Simčič.  

 

 

Sestanek je ob 16.00 uri pričel Davorin Simčič, ki je na kratko obnovil dotedanji postopek v zvezi z 

nameravanim preoblikovanjem zgoraj navedenih pošt. Sestanek je bil sklican iz razloga, ker je Občinski svet 

Občine Tolmin na 29. seji dne 17. 12. 2013 sklenil, da odločanje o mnenju oziroma soglasju k preoblikovanju 

pošt Grahovo ob Bači, Podbrdo in Slap ob Idrijci odloži, dokler se med Pošto Slovenije in predstavniki krajevnih 

skupnosti na območju katerih delujejo omenjene pošte ne skliče sestanek na katerem bi po dodatnih 

obrazložitvah poskušali uskladiti stališča.  

 

Predstavnik Pošte Slovenije d.o.o. Bojan Radinja je povedal, da obseg prenosa poštnih pošiljk upada in je 

pričakovati, da se bo tak trend nadaljeval, pošta pa svojega omrežja kljub temu ne želi zmanjševati, čeprav na 

tem področju ni več monopolist, v takšni obliki pa pošta ne more več preživeti zato iščejo nove rešitve. Ena od 

takih rešitev je pogodbena pošta, kjer izvajalec to dejavnost priključi svoji dejavnosti, ki jo že opravlja. 

Dejavnost mora opravljati v imenu in za račun pošte, pogodbena pošta mora biti odprta vsaj 5 ur dnevno, od tega 

3 ure dopoldan in 2. uri po 15.00 uri. Storitve, ki jih opravlja pogodbena pošta niso povsem enake kot na običajni 

pošti, opravljajo pa se vse storitve, ki jih zahteva zakon in določene komercialne storitve. V Sloveniji so že 

uvedli 33 pogodbenih pošt in 25 premičnih pošt. V bodoče predvidevajo še veliko takih preoblikovanj, ni pa v 

interesu pošte, da bi se iz manjših krajev umikala. Pošta je pripravljena izšolati tistega, ki bo opravljal poštno 

dejavnost, imajo določen minimalen znesek, ki ga plačujejo pogodbeniku (600,00 EUR mesečno), sicer pa se 

plačilo obračunava tudi glede na promet. Z uvedbo pogodbene pošte sama Pošta Slovenije veliko prihrani, poleg 

tega pa se omogoči tudi nek dodatni dohodek tistemu, ki v določenem kraj že opravlja dejavnost, da lažje 

posluje, oziroma sploh preživi.  

 

Ernest Kemperle je menil, da je nesmiselno pričakovati, da bodo ks ali občinski svet soglašali z preoblikovanjem 

pošt, saj s tem prevzamejo samo odgovornost za takšno odločitev, glede Podbrda je menil, da je obratovanje 

pogodbene pošte vprašljivo, saj ne bo nikogar, ki bi bil pripravljen to dejavnost dalj časa izvajati.  

 

Marko Rušič je povedal, da bi po njegovem mnenju morali zadevo predstaviti bolj konkretno za posamezno 

pošto (kako bi poslovanje potekalo), zanimalo ga je ali imajo že konkretnega pogodbenika za Slap ob Idrijci. 

Pojasnjeno mu je bilo, da konkretnega izvajalca še nimajo, ker lahko razpis izvedejo šele, ko za preoblikovanje 

pridobijo ustrezno dovoljenje Agencije za poštne in elektronske komunikacije (APEK).  

 

Stanislav Šorli je opozoril, da v zvezi s pošto na Grahovem ob Bači traja postopek že dalj časa, vendar 

pogodbenika niso uspeli pridobiti, kar očitno pomeni, da pogodbeno izvajanje poštnih storitev ni zanimivo. 

Povedal je, da se vse storitve centralizirajo in državi ni mar kaj se dogaja s podeželjem, česar ni mogoče sprejeti.  
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Tomaža Štenlerja je zanimalo kaj se bo zgodilo, če lokalna skupnost ne da soglasja, sicer pa je menil, da bi bilo 

bolje, če bi soglasje oz. mnenje iskali, ko bi bilo jasno kako se bo pogodbena pošta izvajala. Strinjal se je, da 

predstavniki KS ne morejo podati soglasja, ker bi s tem nanje leteli vsi očitki krajanov.  

 

Drago Rijavec je povedal, da je razumljivo, da se v manjših krajih oklepajo poštnega urada, ker je to še edina 

stvar, ki jim je ostala. Po njegovem mnenju bi bilo smiselno priti do nekega kompromisa, da ne bo prišlo do 

škode.  

 

Tudi Franc Peternelj je menil, da je vprašljivo še nadaljnje preživetje podeželja, pogodbenik po njegovem 

mnenju ne bo mogel dolgo delovati, ker ne bo mogel zagotavljati kvalitete.  

 

Karlo Laharnar je opozoril, da se v bistvu že ponavljajo, strinjal se je, da gre (ne samo glede tega postopka 

ampak nasploh) za sistematično uničevanje podeželja, saj bo na koncu skozi več faz verjetno prišlo do zaprtja 

teh pošt.  

 

Predstavnika Pošte Slovenije sta v razpravi poskušala odgovoriti na vprašanja oziroma pomisleke. Opozorila sta, 

da mora Pošta Slovenije spoštovati zakonodajo tako, da več kot 95 % prebivalstva ne sme biti oddaljeno več kot 

4,5 km zračne črte od prve poštne enote, da so pošte katerih preoblikovanje zahtevajo že dalj časa v »rdečih 

številkah« in so zato prisiljeni ukrepati, ne želijo pa preprosto zapustiti krajev v katerih so poslovali. Zaradi tega 

morajo nadaljevati s postopki, za mnenje ali soglasje pa morajo zaprositi, ker takšen postopek določa zakon. V 

kolikor ne pride do dogovora oziroma se ne najde pogodbenika je možno tudi zaprtje poštne enote. Menila sta, 

da je smiselno, da se zdaj najde sporazum in poskuša s pogodbeno pošto. V kolikor do tega ne bo prišlo, se lahko 

zgodi, da bo priložnost zamujena, kot se je to zgodilo na Grahovem ob Bači, kjer bi lahko pogodbena pošta 

delovala v trgovini. Ker do sporazuma ni prišlo se je zaprla trgovina, zdaj pa je ogrožena še pošta. Navedla sta 

nekatere konkretne podatke in primerjave uvodoma navedenih pošt z delovanjem pošt v drugih podobnih krajih 

v bližini.  

 

Predstavniki krajevnih skupnosti in člani občinskega sveta so ob zaključku sestanka menili, da kljub dodatnim 

obrazložitvam in razpravi ne morejo podati pozitivnega menjena k preoblikovanju pošt Podbrdo in Slap ob 

Idrijci, oziroma soglasja k preoblikovanju pošte Grahovo ob Bači in so zato vztrajali pri svoji predhodnih 

stališčih, ki so jih že posredovali Občini Tolmin.  

 

Sestanek je bil zaključen ob 17.50 uri.  

 

  

 

Zapisal                                                                               

Davorin Simčič                       


